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LIDÉ 
Hans Dieter Funke  
v představenstvu RSTS  

Hans Dieter Funke byl oficiálně 
jmenován členem představenstva 
a náměstkem generálního ředitele 
Raiffeisen stavební spořitelny. Na 
této pozici bude odpovědný za 
rozvoj obchodní sítě a další budo-

vání pozice RSTS na trhu stavebního spoření. V 
předchozích letech působil Funke mimo jiné v 
ČMSS jako předseda představenstva.  
Bankovní rada jmenovala 
předsedy a členy  
zkušebních komisí 
Bankovní rada ČNB na svém jednání v minulém 
týdnu rozhodla s účinností od 1. prosince 2006 o 
jmenování předsedů a členů zkušebních komisí 
pro odborné zkoušky pojišťovacího agenta a 
pojišťovacího makléře. Členové zkušebních 
komisí jsou jmenováni z řad zaměstnanců ČNB, 
MF ČR a odborníků působících v oblasti pojist-
ného trhu. Rozhodnutí je v souladu s § 18 odst. 4 
zákona č. 38/2004 Sb., o pojišťovacích zpro-
středkovatelích a samostatných likvidátorech po-
jistných událostí, ve znění pozdějších předpisů. 
Zkušební komise č. 1: Mgr. Libuše Palečková, 
předsedkyně (MF ČR), Ing. Josef Čížek (Česká 
asociace pojišťoven), Mgr. Marie Nezvalová 
(Evropská cestovní pojišťovna), JUDr. Vlasta 
Fialová (Generali Pojišťovna), JUDr. Karel Ko-
pecký (Pojišťovna České spořitelny). Zkušební 
komise č. 2: JUDr. František Stach, předseda 
(Asociace českých pojišťovacích makléřů), 
JUDr. Radoslava Musilová (Česká pojišťovna), 
RNDr. Monika Šťástková (ČNB), Ing. Petr Šaf-
ránek (Asociace finančních zprostředkovatelů a 
finančních poradců ČR), Ing. Dana Kurzweilová 
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KOMENTÁŘ 
Vladimír Tomšík se stal  
novým členem bankovní rady ČNB 

Prezident Klaus ukončil 
část dohadů a spekulací 
ohledně jmen dvou nových 
členů bankovní rady ČNB. 
V pátek oznámil, že se 
novým členem bankovní 
rady stane Vladimír Tom-
šík. Prezident však zatím 
neoznámil, zda a kdo z 

dvojice Michaela Erbenová a Jan Frait dostane 
od 1. prosince prodloužený mandát. 

Vladimír Tomšík je velmi zdatný eko-
nom v měnové politice, makroekonomické 
analýze i v ekonometrii s množstvím odborných 
publikací, včetně knihy „Monetární ekonomie v 
malé otevřené ekonomice“. Ve svých 32 letech 
je docentem oboru finance na fakultě financí 
Vysoké školy ekonomické. Tomšík v minulosti 
přednášel měnovou politiku a makroekonomic-
kou analýzu na VŠE a Karlově univerzitě. Kro-
mě akademické dráhy se v posledních dvou 
letech podílel na přípravě nové multilaterální 
smlouvy o investicích (MAI) na World Trade 
Institute ve Švýcarsku. Předtím vedl Institut 
ekonomie na Newton College a byl hlavním 
ekonomem společnosti Newton Holding. 

V minulosti byly jeho oblíbeným hobby 
polemiky s ČNB na téma inflačního cílování, 

zkreslení statisticky běžného účtu platební bi-
lance položkou reinvestované zisky, či co bude 
ČNB dělat s narůstající kumulovanou ztrátou, 
když koruna trendově posiluje proti euru. 

Vzhledem k tomu, že Vladimír Tomšík 
je velmi zdatný akademik, je pravděpodobné, že 
nahradí v bankovní radě jiného velmi zdatného 
akademika profesora Jana Fraita. Během týdne 
se dozvíme, zda druhým jmenovaným banké-
řem bude skutečně Mojmír Hampl, jak nazna-
čují neoficiální informace v médiích, a nahradí 
Michaelu Erbenovou. 

Odchod Jana Fraita bude znamenat 
odchod největší holubice z bankovní rady. Při-
pomínám, že jeho názory bychom mohli shr-
nout mottem: „Každé zvýšení úroků o čtvrt 
bodu vyvolá potřebu jejich snížení o dvě čtvrtky 
kvůli nízkoinflačnímu prostředí a tlaku posilují-
cí koruny.“ V současné době těžko říci, zda 
Tomšík zastane jeho místo.  

Vladimír Tomšík – alespoň v minulosti  
– zastával vstřícný přístup k brzkému přijetí 
eura. Vzhledem k euroskeptickým názorům 
prezidenta Klause je jeho jmenování čistě z 
tohoto hlediska celkem překvapivé.  

M i r o s l a v  P l o j h a r ,                         

h l a v n í  e k o n o m  C i t i b a n k  

Klaus jmenuje členem bankovní rady ČNB Hampla 
Prezident Václav Klaus se rozhodl jmenovat novým členem bankovní rady České národní banky 

Mojmíra Hampla, který v poslední době pracoval v České konsolidační agentuře. K 1. prosinci končí 
mandát členům bankovní rady Janu Fraitovi a Michaele Erbenové. 

Koruna: maximum proti dolaru na 21,34 Kč/USD 
Česká měna 24. listopadu posouvala historické maximum vůči dolaru, a to až na 21,34 Kč/USD. 

Měna tak vylepšila svůj rekord ze středy, kdy se obchodovala za 21,52 Kč/USD.  

Zadlužení domácností vzrostlo téměř o třetinu  
Zadlužení domácností vzrostlo meziročně o 31,58 %. Vyplývá to ze zprávy ministerstva financí 

o vývoji finančního trhu v prvním pololetí 2006. Celkem dlužily na konci června 484,19 mld. Kč a po-
kračovaly tak v dlouhodobě rostoucím trendu. "Absolutní výše zadlužení zatím nedosahuje úrovně ob-
vyklé v západoevropských zemích, ovšem tempo růstu zadlužení je v porovnání s těmito státy mnohem 
vyšší," řekl náměstek ministra financí Milan Šimáček.  

Průměrný Čech letos za dárky utratí 8000 Kč 
Průměrný Čech letos za vánoční dárky utratí téměř 8000 Kč a na Štědrý den jimi obdaruje šest 

až sedm lidí. Vyplývá to z říjnového průzkumu agentury Respond & Co, ve kterém zhruba 40 % dotazo-
vaných lidí uvedlo, že letos za vánoční dárky utratí více peněz než loni. Přibližně stejné množství účast-
níků průzkumu ale hodlá do vánočních dárků investovat méně finančních prostředků. 

MMF: Politická nejistota může zpomalit ekonomiku  
Současná politická nejistota, která trvá již půl roku, může ovlivnit negativně vývoj české ekono-

miky a zpomalit její růst. Proto je třeba provést urychleně reformu veřejných financí a zreformovat soci-
ální výdaje státu, které narostly po přijetí sociálních zákonů letos na jaře. ČR by tak měla urychleně 
využít současného vynikajícího ekonomického vývoje země, protože s dalším oddalování reforem se 

V listopadovém vydání  
časopisu Bankovnictví  

se dočtete o … 
• vymáhání pohledávek v bankách 
• záměrech dalšího vývoje České spořitelny 
• financování municipálních projektů 
• požadavcích retailových klientů  
• dopadech nové směrnice MiFID 
• problémech internetového bankovnictví 
• větší ochraně klientů pojišťoven 
• nových možnostech factoringu  

 

Ukázkový výtisk zdarma a informace o předplat-
ném získáte na tel. čísle 800 110 022 nebo na  

http://bankovnictvi.ihned.cz. 
 

Časopis je také k dostání ve volném prodeji.  
Seznam prodejen: www.economia.cz/prodejny. 

 

KOMENTÁŘ 
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situace ČR bude jen zhoršovat, uvedl šéf mise Mezinárodního měnového fondu v ČR Subhash Thakur. 
"Máme obavy, že kvůli politické nejistotě může dojít k odklonu od dobrého kurzu ekonomiky. Je třeba se 
proto vyvarovat určitého populismu a pocitu sebeuspokojení," uvedl Thakur. Nicméně v následujícím 
roce MMF očekává v ČR stále silný ekonomický růst, i když ne tak silný jako letos. Odklad přijetí eura 
není podle expertů z MMF problémem, ale opět zdůrazňuje, že ČR potřebuje velkou reformu veřejných 
financí. "Instituce, které mají na starosti výdaje musí své postupy zlepšit. V zásadě se musí zreformovat 
celý institucionální rámec, ve kterém se tvoří státní rozpočet," uvedl Thakur.  

OKD si vezme úvěr přes 20 mld. Kč, chce na burzu  
Společnost OKD částečně sníží svůj základní kapitál a nahradí ho úvěrem od 13 mezinárodních 

bank ve výši 720 mil. EUR (přes 20 mld. Kč). Krok 100% vlastníka OKD, nizozemské společnosti 
NWR, by měl optimalizovat kapitálovou strukturu firmy před plánovaným vstupem na burzu. 

Emise dluhopisů má refinancovat státní dluh  
Kabinet premiéra Mirka Topolánka plánuje, že emisí nových dluhopisů za necelých 133 mld. Kč 

splatí jistiny státního dluhu, který bude muset ČR zaplatit v letech 2007 a 2008. Příslušný zákon předlo-
žila vláda sněmovně. Navrhuje, aby sněmovna předlohu schválila rovnou v prvém čtení. Smyslem navr-
hovaného zákona je podle vlády získat povolení k úhradě splatných jistin státního dluhu z výnosu no-
vých emisí. Kabinet plánuje, že dluhopisy za 133 mld. Kč vydá celkem ve čtyřech emisích. V roce 2007 
bude splacena jistina státního dluhopisu vydaného ve výši 20 mld. Kč a jistina státního dluhopisu vyda-
ného v objemu 23 mld. Kč. V roce 2008 bude splacena jistina státního dluhopisu v objemu 41 mld. Kč a 
jistina státního dluhopisu vydaného v objemu 49 mld. Kč.  

ČNB: Zvýšení tempa růstu sazeb není na pořadu dne  
Základní úrokové sazby v ČR se zřejmě nebudou zvyšovat rychleji než dosud, i když referenční 

úroková sazba v eurozóně je teď na vzestupu. Pro agenturu Dow Jones Newswires to řekl člen bankovní 
rady ČNB Jan Frait. Připustil ale, že růst úroků v eurozóně vytváří prostor pro zvýšení sazeb i v ČR. 
Frait míní, že rizika ohrožení inflační předpovědi se snižují, zatímco u cenového jádra jsou tato rizika 
velmi slabá. Není si ale jist, zda za situace, kdy je silná koruna, současná nízká inflace vydrží dlouho.  

(Kooperativa, pojišťovna). Zkušební komise č. 3: 
Prof. Ing. Jaroslav Vostatek, CSc., předseda 
(Wüstenrot, životní  pojišťovna), JUDr. Věra 
Škopová (Česká asociace pojišťoven), Jaroslav 
Hruška (Asociace pojišťovacích agentů ČR), Ing. 
Petr Pavlík (Kooperativa, pojišťovna), Ing. Dra-
homíra Zmrzlá (ČNB). 

Společnost LEGENDOR spol. s r. o. Vás zve 30. listopadu 2006 na seminář: 
ZÁKON O BANKÁCH PO (NOVELE) BASEL II 
lektor: Mgr. Tomáš Rýdl, Česká národní banka 
Od 1. ledna 2007 by měly banky, družstevní záložny a obchodníci s cennými papíry  
postupovat podle nového regulatorního konceptu označovaného jako Basel II  
a obsaženého v příslušných evropských směrnicích. V této souvislosti se podstatně  
změní zákon č. 21/1992 Sb., o bankách, ve znění pozdějších předpisů, a další relevantní 
zákony a prováděcí předpisy. Cílem semináře je provést účastníky zákonem o bankách 
s důrazem na chystané změny a jejich důvody. 

Bližší informace na www.legendor.cz nebo na tel.: 224 247 268 
Mgr. Jitka Hauptvogelová, e-mail: hauptvogelova@legendor.cz 

ČNB: plán rozvoje IS  
na rok 2007 schválen  
Bankovní rada ČNB na svém jednání 23. listopa-
du projednala a schválila plán rozvoje informač-
ních systémů (IS) ČNB na rok 2007, který obsa-
huje celkem 24 projektů. Součástí materiálu bylo 
i vyhodnocení plánu RIS za rok 2006, ve kterém 
se podařilo úspěšně realizovat zásadní změny 
zpracování významných informačních systémů 
ČNB, například systému mezibankovního pla-
tebního styku, systému ABO a přechod na širší 
využívání operačního systému LINUX. Po vyba-
vení informačními technologiemi bude od 1. 
ledna 2007  plně zprovozněno nové záložní pra-
coviště ČNB. Tyto aktivity výrazně přispěly k 
podstatnému snížení provozních nákladů ČNB.  
Ness Technologies  
s centrem pro Fortent 
Společnost Ness Technologies oznámila, že 
podepsala smlouvu o založení rozšířeného vývo-
jového centra pro společnost Fortent, která se 
specializuje na IT řešení pro finanční instituce v 
oblasti bezpečnosti, zejména pro boj proti praní 
špinavých peněz a podvodům. Nové vývojové 
centrum bude provozované v rámci offshore 
centra společnosti Ness v Košicích. Fortent Ex-
tended Development Center doplní dosavadní 
výzkumné a vývojové zdroje společnosti Fortent 
v Atlantě a Londýně a bude sloužit k vývoji SW 
produktů nové generace. Ness společnosti For-
tent poskytne infrastrukturu, zdroje a know-how 
v oblasti IT řešení a služeb pro finanční instituce. 
Global Payments Europe 
má kancelář i v Kyjevě 
Global Payments, vedoucí světový poskytovatel 
služeb v oblasti elektronického zpracování pla-
teb, oznámil, že evropská centrála společnosti v 
Praze otevřela svoji kancelář v Kyjevě. Hlavní 
město Ukrajiny bylo zvoleno za účelem podpory 
expanze služeb na tomto slibně se rozvíjejícím 
trhu, který v letech 2004 a 2005 zaznamenal 
meziroční nárůst 42 % v počtu vydaných karet.  
Práce na standardu 
elektronické peněženky  
Japonský koncern Sony a nizozemská firma NXP 
Semiconductors společně pracují na světovém 
standardu pro bezkontaktní čipové karty, napří-
klad elektronické peněženky do mobilních tele-
fonů. Společnosti kvůli tomu vytvoří společný 
podnik. Ten bude od poloviny příštího roku vyví-
jet, vyrábět a prodávat čipy založené na formá-
tech od obou výrobců. Mifare od NXP a FeliCa 
od Sony představují nejčastější formáty bezkon-
taktních čipů, používaných v přístupových kar-
tách do budov, ve veřejné dopravě i v mobilech. 
Společný podnik bude podporovat i jiné bezkon-
taktní čipové systémy a aplikace. Díky technolo-
gickému standardu budou moci výrobci mobilů a 
dodavatelé služeb nabízet zboží a služby kompa-
tibilní s různými čipovými formáty a operačními 
systémy, které se používají.  

TECHNOLOGIE 

BANKY 
Komerční banka strhla klientům peníze dvakrát  

Komerční banka minulé pondělí zaúčtovala svým klientům výběry z bankomatu provedené od 
pátku 17. listopadu do pondělí 20. listopadu dvakrát. Někteří klienti banky se tak mohli dostat na svém 
účtu do debetu, což jim mohlo způsobit velké potíže, například při placení kartou v obchodech. Šlo o 
chybu v IT systému, která byla odstraněna. Všem poškozeným klientům banka chybně zaúčtovanou 
položku automaticky vrátila zpět na jejich účet.  

SBK: banky vydaly již 7,7 milionu karet 
Banky vydaly ke konci září přes 7,7 milionu platebních karet. V meziročním srov-
nání tak mají klienti o 470 tisíc karet více. Velký zájem zaznamenávají bankovní 
domy hlavně u kreditních karet, jejichž počet stoupl meziročně o více než 270 tisíc 
téměř na 791 tisíc. Vyplývá to ze statistik Sdružení pro bankovní karty (SBK). 
Více než polovinu z celkového počtu kreditních karet vydala ke konci září Česká 

spořitelna – 417 tisíc, meziročně +43 %. Komerční banka zvýšila počet kreditních karet o více než polo-
vinu na 156 tisíc. Celkově mají obě banky přes 4,3 milionu vydaných platebních karet. Počet čipových 
platebních karet banky meziročně zvýšily o 300 tisíc na téměř tři miliony.  

Skupině ČSOB klesl čistý zisk na 8,16 mld. Kč  
Skupině ČSOB klesl za tři čtvrtletí letošního roku čistý zisk meziročně o 9,3 % na 8,16 mld. Kč. 

Bez započtení loňské jednorázové splátky od firmy Slovenská inkasná a letošního výnosu z prodeje 
nemovitostí stoupl čistý zisk skupiny o 11 % na 7,51 mld. Kč. Více viz příloha. 

Nejvýhodnější internetové bankovnictví má PS  
Poštovní spořitelna (PS) nabízí nejvýhodnější internetové bankovnictví z velkých českých bank. 

Vyplynulo to ze srovnání deníku MF Dnes. Oproti konkurenci tak klienti PS mohou ušetřit více než 

http://bankovnictvi.ihned.cz
http://www.legendor.cz
mailto:hauptvogelova@legendor.cz
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čtvrtinu nákladů, a to při bezpečnosti vyšší než je na českém trhu obvyklé. Podle průzkumu nabízí Poš-
tovní spořitelna cenově nejvýhodnější služby pro málo aktivního i pro aktivního klienta ze všech vel-
kých českých bank. "Málo aktivní klient u nás ušetří více než čtvrtinu nákladů oproti konkurenci. Aktivní 
klient pak dokonce takřka dvě třetiny," uvedl Libor Svoboda, ředitel vývoje produktů PS.  

Česká spořitelna otevřela pobočku na VŠE v Praze 
Česká spořitelna otevřela na Vysoké škole ekonomické v Praze novou pobočku s plným rozsa-

hem produktů a služeb. Pobočka svým interiérem, uspořádáním a vybavením je postavena tak, aby odpo-
vídala vkusu a potřebám mladých klientů, otevírací doba je nastavena podle potřeb VŠE. „Součástí rám-
cové dohody s VŠE o dlouhodobé spolupráci je i otevření této speciální pobočky. Za ojedinělou považu-
jeme instalaci internetových informačních kiosků s dotykovými obrazovkami a s vestavěnou tiskárnou – 
klienti tak mohou vyřídit své finanční záležitosti přes SERVIS 24 a zároveň získat bezplatně přístup na 
webové stránky Finanční skupiny ČS a na vybrané informační a finanční servery. Věříme, že nová po-
bočka splní očekávání našich klientů,“ uvedl Martin Němeček, ředitel oblastní pobočky Praha centrum. 

K účtu Genius Student opět kniha zdarma 
Každý student, který si v období od 17. do 30. listopadu založí u GE Money Bank konto Genius 

Student, získá jako dárek hodnotnou ilustrovanou publikaci s názvem Svět, která studentům usnadní 
řešení jejích studentských úkolů. 

Změnit hypotéku je nyní jednoduché 
Tvrdí to BAWAG Bank, která nově od 22. listopadu nabízí klientům výhodné přefinancování 

stávajícího úvěru, pokud jej již splácejí u jiné hypoteční banky a pokud se klientům blíží konec fixace 
úrokové sazby. S BAWAG Bank tak zájemce o produkt obdrží nejen lepší podmínky, ale banka navíc 
maximálně pomůže klientovi s administrativou se změnou hypotéky. 

Vánoční hit od Citibank  
Citibank až do vánočních svátků nabízí zvýhodněné podmínky zhodnocení prostředků na termí-

novaném vkladu v rámci svého unikátního produktu CitiBest. Jde o kombinaci investic do vybraných 
podílových fondů, strukturovaného instrumentu a termínovaného vkladu. Klient, který do Vánoc (22. 12. 
2006) investuje prostřednictvím Citibank do podílových fondů denominovaných v jakékoli cizí měně, 
získá nárok na otevření jednorázového tříměsíčního termínovaného vkladu v Kč s atraktivní úrokovou 
sazbou 5,5 % p.a., což je o 0,5 % více, než CitiBest standardně nabízí. Pokud se klient rozhodne investo-
vat do některého z deseti podílových fondů, denominovaných v Kč, případně do určitých strukturova-
ných instrumentů se 100% ochranou vkladu, získá možnost tříměsíčního termínovaného vkladu s úro-
kem 4 % p.a., tzn. opět o 0,5 % vyšší, než je obvyklá sazba pro dané typy termínovaných vkladů.  

Visa spustila kampaň „Milujte každý den“ 
Společnost Visa Europe spustila kampaň „Milujte každý den“, jejímž cílem 
je zvýšit používání platebních karet při nákupech a zároveň posílit povědo-
mí o pohodlí a flexibilitě elektronických plateb mezi klienty i obchodníky. 
Součástí tříměsíční kampaně je i spotřebitelská soutěž, jež běží od 1. října 
do 31. prosince. K účasti stačí zaplatit kartou Visa u jednoho z 45 000 ob-
chodníků v ČR. Při každé transakci u obchodníka má držitel karty možnost 
tipnout si, kolik lidí se soutěže zúčastní. Vítězem se stává ten, kdo bude 
konečnému číslu nejblíže. Soutěže se mohou zúčastnit klienti České spoři-

telny, ČSOB, Citibank, eBanky, HVB Bank CR, Komerční banky, Raiffeisenbank nebo Živnostenské 
banky. Kampaň je komunikována v rádiu a v televizi, dále je podporovaná formou přímého mailingu, 
tiskovými materiály, online reklamami i reklamami na displejích bankomatů. 

ADZ: Družstevní záložny se stabilizovaly 
Sektor družstevních záložen se po problémech z konce 90. let 20. století transformoval a od roku 

2002 vklady klientů kampeliček rostou – koncem srpna vzrostly téměř na 4 mld. Kč, což je meziročně 
skoro o 70 % více, informovala Asociace družstevních záložen (ADZ prý sdružuje drtivou většinu fun-
gujících kampeliček). Počet členů členských družstevních záložen stoupl koncem srpna na 19 500, za-
tímco před rokem činil necelých 13 000. Růst vkladů a členů družstevních záložen by měl podle šéfů 
kampeliček pokračovat podobným tempem i v dalších letech. 

Obchody Ahold: cashback pro klienty dalších bank  
Peníze u pokladen tuzemských obchodů si zřejmě již příští rok bude moci vybí-
rat více lidí než nyní. Společnost Ahold, která v listopadu zprovoznila ve svých 
téměř 300 prodejnách tzv. cashback pro klienty ČSOB a Poštovní spořitelny, 
chce tuto službu poskytovat i zákazníkům ostatních bank. Termín rozšíření 
podle vedení Aholdu záleží na dohodě mezi bankami a provozovateli platebních 
systémů. "V prodejnách Albert a Hypernova jsme již nyní technicky připraveni 
rozšířit službu cashback o další peněžní ústavy. Musí však nejprve dojít k doho-

dě mezi bankovními subjekty a kartovými společnostmi na českém trhu ohledně vypořádání nákladů 
spojených s touto službou," řekl Libor Kytýr ze společnosti Ahold Central Europe.  

Dobíjet kredit předplacených karet lze v Globusu 
Na 7,2 milionu spotřebitelů, kteří vlastní mobilní telefon s předplacenou kartou, nyní může v 

hypermarketech Globus během nákupu jednoduchým způsobem dobít kredit mobilního telefonu sobě 
nebo svým blízkým bez ohledu na to, zda platí hotovostí, nebo platební kartou. Nový způsob dobíjení 
mobilních telefonů představili zástupci hypermarketů Globus, všech tří mobilních operátorů a společnos-
ti Global Payments Europe. „Celý proces dobití je velmi jednoduchý. Během doby, kdy obsluha pokladny 
počítá položky nákupu, požádá zákazník o dobití kreditu svého mobilního telefonu, a to ve výši 200, 300 
nebo 500 Kč. Dobíjené telefonní číslo pak může sám zadat do terminálu a částka je přičtena k položkám 

Růst světové ekonomiky 
je mimořádně silný  
Růst světové ekonomiky je mimořádně silný, je 
ale třeba zůstat ve střehu kvůli nebezpečí růstu 
inflace, uvedli šéfové centrálních bank skupiny 
G10 po svém setkání v australském městě Syd-
ney. "Očekáváme, že se i příští rok bude vyzna-
čovat udržitelným hospodářským růstem," pro-
hlásil prezident Evropské centrální banky Jean-
Claude Trichet: "Není to výzva k sebeuspokojení. 
Vidíme rizika, která se musí brát v úvahu, pokud 
chceme, aby tento dynamický růst vydržel."  
Cena platiny: rekord 
Cena platiny během obchodování 21. listopadu 
vzrostla až o 11 % na nový rekord 1395 USD za 
unci. Za růstem kovu stály nákupy fondů podpo-
řené spekulacemi o zahájení činnosti nového 
fondu zaměřeného na platinu. Odpoledne platina 
většinu předchozích zisků smazala. Nahoru ná-
sledovaly platinu i další kovy, včetně zlata.  
Švýcaři schválili 1 mld. 
CHF pro nové země EU  

Švýcaři v referendu schválili, že 
země poskytne 1. mld. CHF 
(17,6 mld. Kč) deseti novým 
členům EU včetně ČR. Pro se 
vyjádřilo 53,2 % hlasujících. 

Švýcarsko podle únorové dohody s EU tuto 
částku poskytne na oplátku za přístup k trhu 
rozšířené EU a za účast na unijních programech 
a aktivitách. ČR by podle této dohody měla zís-
kat 110 mil. CHF (2  mld. Kč). Peníze mají jít 
přednostně na reformy veřejné správy, ochranu 
životního prostředí, budování infrastruktury, 
podporu soukromého sektoru a na rozvoj lid-
ských zdrojů. Na konkrétních projektech se má 
dohodnout švýcarská strana s jednotlivými státy.  
ECB: Výhled pro úrokové 
sazby je nejistý  
Oživování hospodářského růstu v eurozóně se 
možná vytrácí a kvůli řadě rizik a nejistot je 
nemožné předpovědět, jak se budou v příštím 
roce v zemích eura vyvíjet úrokové sazby, uvedl 
člen bankovní rady ECB Lorenzo Bini Smaghi. 
"V Evropě je hospodářské oživení široce rozlože-
né, ale stále není jasné, jak dlouho vydrží," řekl 
Bini Smaghi. Riziko, že se růst vytratí, je podle 
něj především v Itálii. 
Nezákonné poskytování 
bankovních údajů do USA  
Úřad EU pro ochranu osobních údajů dospěl k 
závěru, že poskytování informací o soukromých 
bankovních transakcích a majitelích účtů Spoje-
ným státům je porušením unijní legislativy na 
ochranu soukromí. S odvoláním na představitele 
EU v Bruselu to uvedla agentura AP. Data předá-
vá Američanům v rámci boje proti terorismu 
Společnost pro celosvětové mezibankovní fi-
nanční telekomunikace (SWIFT) se sídlem v 
Bruselu. Washington trvá na tom, že údaje potře-
buje kvůli prověření, zda nejde o finanční podpo-
ru terorismu. Společnost SWIFT porušila unijní i 
belgické zákony na ochranu soukromých údajů, 
protože tajně převádí soukromé bankovní infor-
mace Spojeným státům, a to bez řádného infor-
mování úřadů, uvedl úřad EU. Vyzval belgickou 
vládu, banky a EU, aby přijaly opatření k zasta-
vení této praxe. Jeho stanovisko je sice jen dopo-
ručením, ale má prý velkou politickou váhu.  

ZE ZAHRANIČÍ 
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nákupu. Celá transakce je nakonec potvrzena odesláním SMS na číslo dobíjeného telefonu,“ vysvětlil 
Bohdan Tetiva, ředitel produktového marketingu společnosti Telefónica O2 CR. „Od potvrzení transak-
ce dobití na terminálu do faktického dobití uběhne pouze několik málo vteřin. Je to tedy jeden z nejrych-
lejších a nejjednodušších způsobů dobití kreditu, který mohou spotřebitelé v současné době použít,“ řekl 
Martin Horčička, marketingový ředitel klíčových služeb Vodafone CR. „Nový způsob dobíjení kreditu 
bude pro zákazníky výhodný. Každý zákazník, který do konce ledna 2007 využije novou službu pro dobí-
jení mobilních telefonů v sítích T-Mobile a O2 u poklady hypermarketu Globus, získá jako bonus navíc 
10 % kreditu,“ doplnil Jan Roule, ředitel Product & Terminal Management společnosti T-Mobile CR. 

USF zveřejnila výsledky svých členů  
Unie společností finančního zprostředkování a poradenství (USF) 
zveřejnila objem finančních produktů zprostředkovaných souhrnně 
jejími členy za první tři kvartály roku 2006. Ze struktury výsledků 
vyplývá, že hlavní zdroj příjmů členů unie plyne z více sofistikova-
ných finančních produktů jako pojištění, investice a hypoteční úvěry. 
Členské společnosti USF zprostředkovaly za první tři kvartály objem 
investic v celkové výši 890 407 tis. Kč, předepsané pojistné činilo 487 

870 tis. Kč a objem hypotečních úvěrů dosáhl 3 312 065 tis. Kč. Vyjádřeno v počtu smluv činil objem 
obchodů členů USF 8338 uzavřených a platných smluv u investic, 32 120 smluv u životního pojištění a 
3127 smluv hypotečních úvěrů. Celkový počet zprostředkovaných smluv činil 64 595. Více viz příloha. 

Realitní fondy zřejmě letos nevzniknou  
Čeští drobní investoři stále čekají na možnost uložit peníze do realitních fondů. Zákon o kolek-

tivním investování sice v dubnu snížil limit pro investování do realitních fondů, investiční společnosti 
kvůli nejasnému výkladu legislativy jejich založení zatím musely odložit. Vznik realitních fondů se 
zadrhl na výkladu zákona, takže do konce roku žádný realitní fond pro drobné investory nevznikne, řekl 
David Urbánek z časopisu Fondshop. Problém je podle něj v tom, zda banky mohou ze zákona jako 
majoritní vlastníci investičních společností nabývat podíly v nemovitostních společnostech. "ČNB nyní 
výklad zákona řeší, vydání stanoviska lze očekávat letos v prosinci," uvedl mluvčí ČNB Pavel Zúbek. 
Bankám totiž zákon o bankách zakazuje, aby vykonávaly kontrolu nad jinou právnickou osobou. Radek 
Halíček z KPMG upozornil, že nejasnosti jsou i na MF kvůli zdanění nemovitostních fondů.  

Plzeňský obchodník na burze v Antverpách  
První česká společnost, plzeňská Diamonds International Corporation, vstoupila na diamanto-

vou burzu v Antverpách. Její předseda představenstva Přemysl Synek se stal členem Beurs voor Dia-
manthandel, jedné z nejstarších diamantových burz na světě. "Členstvím na burze získává obchodník s 
diamanty především prestiž, je to elitní klub. Dalším benefitem jsou širší možnosti obchodování, které 
získáváme tím, že se můžeme s obchodníky potkat osobně přímo na burze," uvedl Synek. Diamantová 
burza byla založena v roce 1904. Člověk žádající o členství musí mít jako obchodník s diamanty určitou 
historii, musí doložit obraty obchodu, stát se akcionářem burzy a projít bezpečnostním řízením. Za pří-
chozího člena se musí zaručit dva členové burzy, jeho jméno a fotografie je několik týdnů zveřejněna na 
nástěnce. Pokud by se v této době kdokoli z členů burzy vyslovil proti vstupu žadatele, členství nezíská.  

Skupina kolem Lehman Bros koupila Radiokomunikace  
Firmu Radiokomunikace koupila za 1,2 mld. EUR (33,6 mld. Kč) skupina zahraničních investo-

rů složená z americké investiční banky Lehman Brothers, investiční firmy Mid Europa Partners (MEP) a 
Al-Bateen Investment ze Spojených arabských emirátů. Oznámila to právnická firma Linklaters, která je 
poradcem konsorcia. Skupina spolu se 100 % akcií Radiokomunikací získala i 39,2 % akcií české po-
bočky mobilního operátora T-Mobile International.  

Euro: Na BCPP se začne obchodovat s akciemi ECM  
Na pražské burze by se mělo 11. prosince začít obchodovat s akciemi realitní společnosti ECM, 

uvedl dnes server Euro OnLine. Tuzemským retailovým investorům bude firma svou strategii prezento-
vat 29. listopadu, doplnil. K upisování akcií a definitivnímu stanovení ceny, za kterou se s akciemi začne 
obchodovat, by mělo dojít 5. prosince. "Velikost emise ještě není stanovena, počítá se ale s maximálním 
objemem 100 mil. EUR," řekl serveru zdroj blízký transakci. Na burzu nebude vstupovat tuzemská 
ECM, ale její matka, lucemburská společnost ECM Real Estate Investments.  

KAPITÁLOVÝ TRH 

S&P: rating ČR potvrzen 
Mezinárodní ratingová agentura Standard & 
Poor's (S&P) potvrdila dosavadní známky úvěro-
vé bonity ČR a zachovala jejich pozitivní výhled. 
Agentura tak nesplnila nedávné varování před 
zhoršením výhledu českých ratingů. S&P hodno-
tí schopnost ČR plnit devizové závazky stupněm 
A minus/A–2, zatímco korunové úvěry mají 
státní rating A/A–1.  
V Moskvě byl zavražděn  
další bankéř  
V Moskvě byl v noci na 22. listopadu zavražděn 
spolumajitel malé soukromé banky Specseťstroj-
bank. Podle prokuratury jde zřejmě o nájemnou 
vraždu. Neznámý útočník několikrát střelil Kon-
stantina Meščerjakova do hlavy, krku a hrudníku, 
řekla mluvčí prokuratury Světlana Petrenková. 
Nejmenovaný zástupce banky, kterého cituje 
agentura ITAR-TASS, řekl, že Meščerjakov 
mohl být zabit kvůli svým profesionálním aktivi-
tám. Specseťstrojbank je malá soukromá banka, 
která byla otevřena v roce 1994. Pobočky má v 
Moskvě a Petrohradě. Je to třetí vražda v ruském 
bankovním sektoru za poslední tři měsíce.  
ECB sleduje růst  
peněžní zásoby a úvěrů  
Silný růst peněžní zásoby a růst úvěrů jsou hlav-
ními faktory, které nutí ECB pozorně sledovat 
vývoj inflace, řekl člen bankovní rady ECB 
Klaus Liebscher. ECB již dala najevo, že na své 
příští schůzce v prosinci zvýší základní úrokovou 
sazbu. Ta je nyní na 3,25 % a většina ekonomů 
předpokládá, že ji ECB zvýší o čtvrt p. b.   
KBC zvýšila čistý  
zisk na 574 mil. EUR 
Belgická finanční skupina KBC hospodařila ve 
třetím čtvrtletí s čistým ziskem 574 mil. EUR, 
meziročně to znamená vzestup o 1,4 % i lepší 
výsledek než čekali analytici.   
EK vyšetřuje garanci 
udělenou bance BAWAG 
Evropská komise začala vyšetřovat okolnosti 
ztrát v rakouské bance BAWAG. Zajímá ji, za 
jakých podmínek Rakousko bance udělilo garan-
ci za špatné úvěry v objemu asi 900 mil. EUR. 
Stát udělil bance garanci až poté, co začal soud v 
USA po bance vyžadovat náhradu škod ve výši 
1,3 mld. USD. 
Nasdaq vydá kvůli LSE 
dvě emise akcií  
Americká společnost Nasdaq Stock Market vydá 
dvě nové emise akcií, z jejichž prodeje chce 
financovat plánované převzetí Londýnské akcio-
vé burzy (LSE). Nasdaq 20. listopadu předložil 
dlouho očekávanou nabídku na převzetí LSE, za 
kterou nabízí 2,7 mld. GBP. Noviny uvedly, že 
nové emise akcií budou v objemu milionů dolarů 
a Nasdaq je vydá ve formě prioritních akcií sou-
časným akcionářům. Podmínkou ale je, že se 
Nasdaqu podaří LSE přesvědčit, aby s nabídkou 
souhlasila. Burza ale o převzetí zatím nechce 
slyšet a nabídku označila za příliš nízkou. 
USA: revize regulace 
finančního trhu  
Americká federální vláda přezkoumá nynější 
podobu regulace finančních trhů. Bude se přitom 
snažit zajistit, aby tato regulace nepoškozovala 

(Pokračování na stránce 5) 
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schopnost USA konkurovat v globálním rámci, 
řekl ministr financí USA Henry Paulson. Paulson 
má největší výhrady k některým přísným klauzu-
lím při uplatňování tzv. zákona Sarbanes-Oxley. 
Legislativa přijatá v roce 2002 v reakci na vlnu 
účetních skandálů někdy až neúprosně zpřísnila 
pravidla firemního auditu a informování finanč-
ních trhů v zájmu ochrany investorů. Ministr 
nepředpokládá, že bude nutná změna legislativy, 
za potřebné však označil změny jejího vynucová-
ní. "Musíme uplatňovat tento zákon způsoby, 
které lépe vyváží přínosy této legislativy se znač-
nými náklady, které zavádí, zvláště pro malé pod-
niky," řekl Paulson v zásadním projevu v Ekono-
mickém klubu v New Yorku. Vláda uspořádá 
počátkem roku 2007 konferenci o kapitálových 
trzích, kde se bude o tomto tématu diskutovat.  
O vedení se budou  
dělit Evropa a USA  
Spojená správní rada slučovaných burzovních 
společností Euronext a newyorské NYSE bude 
mít stejný počet členů zastupujících Evropu i 
USA, uvedly burzy ve společném prohlášení. 
Vedení obou burz se již letos dohodla na vzájem-
ném spojení firem a nyní se čeká jen na schvále-
ní akcionáři a regulačními úřady. Fúze NYSE – 
Euronext by měla být završena v prvním čtvrtletí 
2007. O titul první transatlantické burzovní fúze 
nyní NYSE/Euronext soupeří s plánem americké 
trhu Nasdaq na převzetí londýnské burzy LSE. 
"V rámci navrhované fúze se NYSE Group a 
Euronext dohodly, že po spojení bude správní 
rada NYSE Euronext složena ze stejného počtu 
Američanů (11) i Evropanů (11)," uvádí zpráva. 
NYSE provozuje největší světovou burzu v New 
Yorku, Euronext sdružuje pařížskou, amsterdam-
skou, bruselskou a lisabonskou burzu a londýn-
ský derivátový trh Liffe.  

(Pokračování ze stránky 4) 

Miliony pro klienty ČSOBP v povinném ručení 
Finanční zvýhodnění v hodnotě mnoha milionů korun přichystala pro rok 2007 pro své klienty v 

povinném ručení ČSOB Pojišťovna ČSOBP). Každému klientovi, který si zvolí její nový tarif povinného 
ručení Premiant a zaviní nehodu, totiž ČSOB Pojišťovna uhradí až 5000 Kč ročně za škody vzniklé při 
srážce na jeho vlastním vozidle. Tuto možnost nabízí ČSOB Pojišťovna jako vůbec první na domácím 
trhu. „I kdyby si pojištění Premiant vybrala jen pětina našich klientů, při četnosti škod z povinného ruče-
ní by to znamenalo, že jim ČSOB Pojišťovna ročně vyplatí za škody na vlastním vozidle kolem 10 mil. 
Kč,“ uvedl ředitel odboru řízení produktů neživotního pojištění ČSOB Pojišťovny Jaroslav Král.  

KB: Investiční životní pojištění VITAL Invest 
Komerční banka ve spolupráci s Komerční pojišťovnou rozšířila nabídku pojistných produktů o 

investiční životní pojištění. VITAL Invest je příležitostí pro získání zajímavého zhodnocení vložených 
peněz a pojistné ochrany společně s garantovanou návratností investice v případě pojistné události. VI-
TAL Invest je kombinací životního pojištění a investování. Klient si sám volí investiční strategii, kterou 
lze kdykoli, v závislosti na vývoji kapitálových trhů a aktuální životní situaci, změnit, stejně jako další 
parametry smlouvy. V rámci VITAL Invest je možné podle vztahu k investičnímu riziku a očekávanému 
výnosu vybírat ze tří fondů - fond konzervativní, balancovaný a dynamický. Portfolio těchto fondů je 
složeno z podílových fondů IKS.  

UNIQA přidala do FINANCE LIFE čtvrtý program  
UNIQA pojišťovna přidala k dosavadním portfoliím STABIL, PLUS a EXTRA ještě čtvrté pod 

jménem EQUITY, orientované výhradně na investice do akciových fondů. Cílovou skupinou pro pro-
gram EQUITY jsou zkušenější investoři s dlouhodobým investičním horizontem. Nově zavedený pro-
gram by měl umožnit dosáhnout vyšších výnosů než u dosavadních, které jsou v nabídce od poloviny 
roku 2004. Vyšší očekávaná míra zhodnocení je spojena s možnými  výkyvy hodnoty oběma směry, a 
proto je zapotřebí na investici pohlížet jako na dlouhodobou. Zatímco dosavadní portfolia využívají 
investice do akcií maximálně z 80 %, portfolio EQUITY je stoprocentně akciové. 

Rusnok: PF budou mít letos mírně nižší výnosy  
Výnosy penzijních fondů za rok 2006 budou kvůli horšímu vývoji na finančních trzích 
mírně slabší než loni, ale podle hrubého odhadu by měly v průměru překročit letošní 
inflaci. Tvrdí to prezident Asociace penzijních fondů Jiří Rusnok. Za rok 2005 připsaly 
největší fondy výnosy kolem 4 %. Odborníci očekávají inflaci za tento rok pod 3 %. 
Penzijním fondům klesly meziročně za letošní tři čtvrtletí zisky na 2,598 mld. Kč ze 
4,5 mld. Kč. Důvodem je nepříznivý vývoj na akciovém a dluhopisovém trhu. Rusnok 
upozornil na to, že v posledním čtvrtletí bývají ještě v hospodaření fondů velké pohy-
by. Letos budou ve výnosech fondů větší rozdíly než v předchozích letech. Na konci 

září mělo penzijní připojištění 3,504 milionu osob, což bylo o 219 tisíc více než na počátku roku. Připo-
jištění na penzi tak nyní využívá více než třetina Čechů a přes polovina práceschopných obyvatel.  

LEASING A SPLÁTKOVÝ PRODEJ 
GEMA: objem profinancovaných nových aut roste 

Společnost GE Money Auto (GEMA), která v loňském roce financovala koncovým zákazníkům 
nejvíce automobilů na českém trhu, pokračuje v letošním roce ve výrazném nárůstu objemu profinanco-
vaných nových automobilů. Jejich celková pořizovací cena se za deset měsíců letošního roku meziročně 
zvýšila o více než 20 %. Počet financovaných nových vozů vzrostl od ledna do října 2006 o více než 13 
%. Celková pořizovací cena nových a ojetých vozů financovaných GE Money Auto vzrostla v meziroč-
ním srovnání o 5 % na více než 6,3 mld. Kč. Více než 85 % z celkového počtu vozidel bylo financováno 
prostřednictvím účelového úvěru autoCREDIT. Ten je nejvyužívanějším úvěrovým produktem pro finan-
cování nákupu automobilu v ČR. 

HVB Factoring s obratem v objemu přes 3 mld. Kč 
Společnost HVB Factoring zaznamenala po dvouletém fungování obrat v objemu přes 3 mld. 

Kč. Zatímco po prvním roce existence společnosti dosáhl celkový obrat odkoupených pohledávek 1,3 
mld. Kč, v současné době činí celkový objem profinancovaných obchodů již 3,4 mld. Kč. 

Transfinance má rumunskou sestru 
Akcionář factoringové společnosti Trasfinance, rakouská banka Intermarket Bank, vstoupila na 

rumunský trh. Spolu s rumunskou bankou Banca Transylvania založila první factoringovou společnost 
na tamním trhu, Compania de Factoring. Rumunský factoringový trh s ročním obratem 550 mil. EUR a 
tempem růstu 31 % ročně představuje obrovský potenciál.  

NOVÉ KNIHY 

Členové ECONOMIA Benefitklubu, kteří u publikace 
uvedou na objednávce číslo své klubové karty  

a kód knihy, obdrží 30% slevu 

Tomáš Nesnídal, Petr Podhajský:  
Obchodování na komoditních trzích 

Druhé vydání této jedinečné publikace 
přináší řadu rad a tipů v oblasti 
technické analýzy a psychologie 
obchodování. Součástí rozšířeného 
vydání je i přiblížení dvou skutečně 
profesionálních nástrojů – Commitment 
of Traders a position sizing. Rozsah  

200 stran, cena: 269 Kč/429 Sk. Kód knihy: 01074 
Publikaci si můžete písemně objednat na adrese 
ECONOMIA a. s., VTÚ Dobrovského 25, 170 55 Praha 7, 
e-mail: dagmar.suchmova@economia.cz, nebo na webu 
http//knihy.ihned.cz, kde vám zařídí její zaslání na dobírku 
z nakladatelství GRADA Publishing. Případné informace  
na tel.: 220 386 511–12.  

POJIŠŤOVNY A PENZIJNÍ FONDY 

http://bankovnictvi.ihned.cz
http://www.http://bankovnictvi.ihned.cz
mailto:jana.chuchvalcova@economia.cz
mailto:renata.nemcova@economia.cz
mailto:pavel.horsky@economia.cz
mailto:michal.tuhacek@economia.cz
mailto:marie.zemanova@economia.cz
mailto:pdf.bankovnictvi@economia.cz

